

Status pr. 11. februar 2026

|    | Ansvarlig           | Tema                    | Beslutning                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               | Besluttet i lokaludvalgets møde den |
|----|---------------------|-------------------------|--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|-------------------------------------|
| 1. |                     | Bredgade                | <p>Lokaludvalget beder Teknik- og Miljøforvaltningen om et møde om forholdene i Bredgade og om cykelstier generelt.</p> <p>TMF tilbød et møde på stedet, men det blev ikke holdt.</p> <p>Bemærkning: I mødet den 15. januar 2026 besluttede lokaludvalget, at udvidelse af cykelstien i Bredgade mellem Kongens Nytorv og Dronningens Tværgade skal være blandt lokaludvalgets ønsker til kommunens budget for 2027.</p> | 5. maj 2022                         |
| 2. |                     | Kommunens serviceniveau | Lokaludvalget besluttede, at der skal stilles spørgsmål om borgernes erfaring med "Giv et praj" i en kommende borgerpanelundersøgelse om kommunens serviceniveau.                                                                                                                                                                                                                                                        | 12. januar 2023                     |
| 3. |                     | Skilte på fortov        | Lokaludvalget arbejder videre med et forslag om at fjerne skilte fra fortov.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             | 8. juni 2023                        |
| 4. | Byudviklingsgruppen | St. Kongensgade         | <p>Byudviklingsgruppen arbejder videre med et forslag om St. Kongensgade.</p> <p>Bemærkning: Niels Kongshaug kommer med et oplæg.</p>                                                                                                                                                                                                                                                                                    | 8. juni 2023                        |

|    |  |                             |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           |                |
|----|--|-----------------------------|---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|----------------|
|    |  |                             |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           |                |
| 5. |  | Bredgade og St. Kongensgade | <p>Lokaludvalget godkendte et forslag om, at lokaludvalget henvender sig til Teknik- og Miljøforvaltningen med et forslag om en bredere cykelsti i Bredgade og dermed en smallere vejbane til biltrafik.</p> <p>Lokaludvalget godkendte et forslag om, at lokaludvalget henvender sig til Teknik- og Miljøforvaltningen med et forslag om at foretage trafikoptælling i Bredgade og i St. Kongensgade med henblik på at få konstateret, hvor stort behovet er for mere plads til cyklister i de to gader.</p> <p>Lokaludvalget godkendte et forslag om, at lokaludvalget henvender sig til Teknik- og Miljøforvaltningen med et forslag om at undersøge problemet med vareaflysning på cykelstierne i Bredgade og St. Kongensgade.</p> <p>Bemærkning: I mødet den 15. januar 2026 besluttede lokaludvalget, at udvidelse af cykelstien i Bredgade mellem Kongens Nytorv og Dronningens Tværgade skal være blandt lokaludvalgets ønsker til kommunens budget for 2027.</p> | 14. marts 2024 |
| 6. |  | Møde med boligselskaber     | Lokaludvalget skal invitere KAB og andre boligselskaber til møde                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                          | 15 august 2024 |

|     |                               |                                        |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                |                    |
|-----|-------------------------------|----------------------------------------|--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|--------------------|
|     |                               |                                        | <p>Svar fra KAB: Tak for dit svar og præcisering ift. mulige emner. Jeg stiller som sagt meget gerne op til et møde om byggeri generelt og arkitektur lidt mere specifikt. Hvis I har et par forslag til mødedatoer ultimo november primo december, er jeg sikker på, at vi kan finde en dato der passer.</p> <p>Bemærkning:<br/>I et svar den 30. januar 2026 oplyste medarbejderen i KAB, der skrev ovennævnte, at han stopper i KAB og at lokaludvalget skal henvende sig til en anden medarbejder med ønsket om et møde. Det gjorde sekretariatet den 9. februar 2026.</p> |                    |
| 7.  |                               | By & Havn                              | Lokaludvalget godkendte et forslag om at invitere By & Havn til en drøftelse i et lokaludvalgsmøde.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            | 12. september 2024 |
| 8.  | Bent Lohmann<br>Sekretariatet | Konvertering af<br>erhverv til boliger | Planlægge et møde med politikere, embedsfolk og erhvervsliv om eventuelle barrierer, som er til hinder for at konvertere erhvervslejemål i Indre By til boliger. Offentligheden inviteres til at deltage i mødet.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              | 12. september 2024 |
| 9.  | Bent Lohmann                  | Socialborgmesteren                     | Socialborgmester Karina Vestergård Madsen vil gerne igen besøge Lokaludvalgene og drøfte socialområdet i de forskellige områder af byen                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        | 10. oktober 2024   |
| 10. | Forpersonskabet               | Urbane<br>idrætsfaciliteter            | Formanden for Dansk Calisthenics, Street Workout Forbund og Calisthenics Copenhagen                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            | 14. november 2024  |

|     |                     |                                                         |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             |                  |
|-----|---------------------|---------------------------------------------------------|-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|------------------|
|     |                     |                                                         | <p>Folkeoplysende Forening har skrevet til lokaludvalget, at han i disse roller arbejder for at udbrede calisthenics-sporten, særligt for børn og unge, og at han har hørt, at lokaludvalget har udtrykt interesse for at etablere udendørs urbane idrætsfaciliteter i Indre By.</p> <p>Forpersonskabet vil aftale et møde med ham. Lokaludvalgsmedlemmer, som ønsker at deltage i mødet, skal maile til sekretariatet.</p> |                  |
| 11. | Forpersonskabet     | Forholdene i Middelalderbyen                            | <p>Invitere Teknik- og Miljøudvalgets medlemmer til et kaffemøde med lokaludvalget og en repræsentant for hver af beboerforeningerne i Middelalderbyen om balancen mellem Middelalderbyen som boligområde og Middelalderbyen som centrum for Københavns byliv.</p>                                                                                                                                                          | 16. januar 2025  |
| 12. | Forpersonskabet     | Byrums- og Trafikplanen for Middelalderbyen             | Borgermøde om erfaringer med Byrums- og Trafikplanen for Middelalderbyen                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    | 20. februar 2025 |
| 13. | Byudviklingsgruppen | Turistbusser og Hop On-Hop Off busser i Middelalderbyen | <p>Byudviklingsgruppen skal komme med en indstilling til lokaludvalget om, hvad lokaludvalget skal skrive til Teknik- og Miljøudvalget om turistbusser og Hop On-Hop Off busser i Middelalderbyen, idet der er enighed om, at kørsel med Hop On-Hop Off busser i Middelalderbyen bør forbydes.</p>                                                                                                                          | 13. marts 2025   |

|     |                     |                          |                                                                                                                                                                                                                                                                                              |                                     |
|-----|---------------------|--------------------------|----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|-------------------------------------|
|     |                     |                          | Bemærkning: Byudviklingsgruppen arbejder med sagen.                                                                                                                                                                                                                                          |                                     |
| 14. | Byudviklingsgruppen | Æstetikken i bybilledet  | Byudviklingsgruppen kommer med en indstilling til lokaludvalget med konkrete forslag til, hvad lokaludvalget skal bede Teknik- og Miljøforvaltningen og Teknik- og Miljøudvalget om at gøre for at højne æstetikken i bybilledet.<br><br>Bemærkning: Byudviklingsgruppen arbejder med sagen. | 8. maj 2025                         |
| 15. | Bent Lohmann        | Designmuseets tilbygning | Bent Lohmann er i kontakt med museets formand.                                                                                                                                                                                                                                               | 12. juni 2025 og 11. september 2025 |
| 16. | Sekretariatet       | Puljeansøgningerne       | Undersøge, om der kan stilles krav om, at titlen på aktiviteten skal være på dansk og om der kan stilles krav om, at ansøgningen skal skrives på dansk.<br><br>Bemærkning: Sekretariatet er ved at undersøge det.                                                                            | 12. juni 2025                       |
| 17. | Miljøgruppen        | Affald                   | Miljøgruppen følger op på anbefalingerne fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn om affaldshåndtering og affaldssortering                                                                                                                                                                   | 12. juni 2025                       |
| 18. | Bent Lohmann        | Pantstation              | Foreslå Dansk Retursystem at etablere en pantstation i Indre By.                                                                                                                                                                                                                             | 12. juni 2025                       |

|     |                                                    |                                                            |                                                                                                                                                                                                                                                                                                            |                 |
|-----|----------------------------------------------------|------------------------------------------------------------|------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|-----------------|
|     |                                                    |                                                            | Bemærkning: Forslaget er sendt, men der foreligger endnu ikke et svar.                                                                                                                                                                                                                                     |                 |
| 19. | Byudviklingsgruppen                                | Brostensgader                                              | <p>Forslag vedr. metode og "maskine" til genskabelse og fremtidssikring af vores historiske byrum: Byudviklingsgruppen vurderer, om lokaludvalget skal gå videre med forslaget og kommer i givet fald med en indstilling til lokaludvalget.</p> <p>Bemærkning: Byudviklingsgruppen arbejder med sagen.</p> | 12. juni 2025   |
| 20. | Byudviklingsgruppen                                | Bilen                                                      | <p>Forslag vedr. bilen som hverdagens hjælper – og byens udfordring: Byudviklingsgruppen vurderer, om lokaludvalget skal gå videre med forslaget og kommer i givet fald komme med en indstilling til lokaludvalget.</p> <p>Bemærkning: Byudviklingsgruppen arbejder med sagen.</p>                         | 12. juni 2025   |
| 21. | Byudviklingsgruppen                                | Borgermøde om Lynetteholm, metrolinje M5 og Østlig Ringvej | Byudviklingsgruppen arbejder med et forslag om at holde et borgermøde om Lynetteholm, metrolinje M5 og Østlig Ringvej.                                                                                                                                                                                     | 14. august 2025 |
| 22. | Marietta Bonnet, Sally Mountfield og Sven Perdrup. | Pride                                                      | Lokaludvalget inviterer Pride-organisationen og Teknik- og Miljøforvaltningen til en dialog om Pride-aktiviteterne i Indre By. Politikere inviteres til at deltage i mødet.                                                                                                                                | 14. august 2025 |

|     |                                                                                 |                          |                                                                                                                                                                                                                      |                    |
|-----|---------------------------------------------------------------------------------|--------------------------|----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|--------------------|
| 23. | Sally Mountfield, Michele Fejø, Henrik W. Jensen, Birgit Skovgaard, Peder Kjøgx | Udlejningscykler         | Arbejde videre med problematikker relateret til udlejningscykler i Indre By                                                                                                                                          | 14. august 2025    |
| 24. | Forpersonskabet og sekretariatet                                                | Tryghedsundersøgelse     | Borgerpanelundersøgelse med Indre By<br>Borgerpanel med de samme spørgsmål som i Københavns Kommunes Tryghedsundersøgelse 2025.<br><br>Bemærkning: Der er for tiden ikke ressourcer til at gennemføre undersøgelsen. | 14. august 2025    |
| 25. | Bent Lohmann                                                                    | Bylivsgruppen            | Lokaludvalget bemyndigede Bent Lohmann til at undersøge, hvem der vil være tovholder for Bylivsgruppen.                                                                                                              | 14. august 2025    |
| 26. | Forpersonskabet                                                                 | Pride og Fluidfestivalen | Forpersonskabet inviterer repræsentanter fra Pride, Fluid Festival og Teknik- og Miljøforvaltningen til et møde om afviklingen af Pride og Fluid Festivalen.                                                         | 11. september 2025 |
| 27. | Miljøpunkt Indre By & Christianshavn                                            | Nørre Voldgade           | Miljøpunkt Indre By & Christianshavn undersøger hvilke rammer, regler og bestemmelser, der gælder for området, fx. fredningsbestemmelser og beskyttelseslinjer.                                                      | 11. september 2025 |
| 28. |                                                                                 | Turisme                  | Lokaludvalget stiller faktuelle spørgsmål til Wonderful Copenhagen om turismens betydning for København.                                                                                                             | 11. september 2025 |

|     |                                                                                             |                       |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           |                    |
|-----|---------------------------------------------------------------------------------------------|-----------------------|---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|--------------------|
|     |                                                                                             |                       | Bemærkning: Lokaludvalget har den 3. marts 2026 møde med Wonderful Copenhagen og kommunen om turismen.                                                                                                                                                                                                                    |                    |
| 29. |                                                                                             | Udlejningscykler      | Lokaludvalget beder Teknik- og Miljøforvaltningen om et estimat på antallet af udlejningscykler i kommunen.                                                                                                                                                                                                               | 11. september 2025 |
| 30. | Bent Lohmann                                                                                | Turisme               | <p>Invitation til Wonderful Copenhagen og Økonomiforvaltningen til et møde en gang om året i september med lokaludvalget, hvor de tre parter orienterer hinanden om erfaringer med turismen i Indre By.</p> <p>Bemærkning: Lokaludvalget har den 3. marts 2026 møde med Wonderful Copenhagen og kommunen om turismen.</p> | 11. september 2025 |
| 31. | Sekretariatet, Gunna Starck og Sally Mountfield                                             | Det nye lokaludvalg   | <p>Planlægge en offentlig reception for lokaludvalget, som tiltræder den 26. marts 2026.</p> <p>Bemærkning: Planlægningen er i gang. Receptionen holdes den 27. marts 2026.</p>                                                                                                                                           | 11. september 2025 |
| 32. | Michael Gatten<br>Niels Kongshaug<br>Sally Mountfield<br>Kjeld A. Larsen<br>Marietta Bonnet | Ønsker til handelsliv | <p>Arbejdsgruppe om handelsliv, der tager udgangspunkt i de lokale beboeres ønsker til liv i deres område.</p> <p>Bemærkning: Sally Mountfield tager initiativ til en proces.</p>                                                                                                                                         | 9. oktober 2025    |

|     |                                             |                                                       |                                                                                                                                                                                                                                                                                                   |                   |
|-----|---------------------------------------------|-------------------------------------------------------|---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|-------------------|
|     |                                             |                                                       |                                                                                                                                                                                                                                                                                                   |                   |
| 33. | Forpersonskabet                             | Mini-medborgerhus under Langebro eller i toldkammeret | <p>Forpersonskabet skal gå videre med forslaget om et mødested/"mini-medborgerhus" under Langebro eller i Toldkammeret på Kalvebod Brygge.</p> <p>Bemærkning: Bent Lohmann har talt med ejeren, der har oplyst, at toldkammeret er udlejet og derfor ikke kan anvendes til mini-medborgerhus.</p> | 9. oktober 2025   |
| 34. | Byudviklingsgruppen og Lars Vedel Jørgensen | Idrætsfaciliteter                                     | <p>Lokaludvalget bemyndigede Byudviklingsgruppen og Lars Vedel Jørgensen til at stå for en borgerdialog.</p> <p>Bemærkning: Byudviklingsgruppen og Lars Vedel Jørgensen arbejder med sagen.</p>                                                                                                   | 9. oktober 2025   |
| 35. | Arbejdsgrupperne                            | MKBs opgaver i 2026                                   | <p>Lokaludvalgets arbejdsgrupper følger op på de forskellige sager, som MKB orienterede om.</p> <p>(MKB: Mobilitet, Klimatilpasning og Byvedligehold)</p>                                                                                                                                         | 13. november 2025 |
| 36. |                                             | Budget 2027                                           | <p>Lokaludvalget beslutter sine ønsker til Budget 2027 i et senere møde, idet der tages udgangspunkt i ønskerne til Budget 2026.</p>                                                                                                                                                              | 13. november 2025 |

|     |                                                                         |                   |                                                                                                                                                                                                                                                |                   |
|-----|-------------------------------------------------------------------------|-------------------|------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|-------------------|
|     |                                                                         |                   | Bemærkning: Forpersonskabet kommer med drøftelsesindstilling til lokaludvalgets møde den 21. maj 2026.                                                                                                                                         |                   |
| 37. |                                                                         | Udeservering      | Lokaludvalget evaluerer administrationsgrundlaget for udeservering i mødet den 19. februar 2026.<br><br>Bemærkning: Pga. af sagsmængden til mødet den 19. februar 2026 sættes sagen om udeservering på dagsordenen for mødet den 21. maj 2026. | 13. november 2025 |
| 38. | Bent Lohmann, Kjeld A. Larsen, Marietta Bonnet og Hans-Henrik T. Ohlsen | Axeltorv          | Dannelse af interessentgruppe om Axeltorv, som skal arbejde med indretningen af torvet.                                                                                                                                                        | 13. november 2025 |
| 39. |                                                                         | Middelalderbyen   | Forskningsprojekt vedr. Middelalderbyen: Københavns Universitet inviterer til workshop i marts.                                                                                                                                                | 11. december 2025 |
| 40. | Bent Lohmann og Kjeld A. Larsen                                         | Refshaleøen       | Møde med Refshaleøens Ejendomsselskab om status på parallelopdrag.                                                                                                                                                                             | 12. december 2025 |
| 41. | Forpersonskabet                                                         | Kommunehospitalet | Offentligt informationsmøde, som kvalificerer lokaludvalgets høringssvar om lokalplanssagen for Kommunehospitalet.                                                                                                                             | 11. december 2025 |
| 42. | Bent Lohmann og Åge Staghøj                                             | Kalvebod Brygge   | Offentligt kaffemøde om rammerne for udvikling af Kalvebod Brygge sammen med Vesterbro Lokaludvalg.                                                                                                                                            | 11. december 2025 |

|     |                                                                     |                                    |                                                                                                                                                                                           |                 |
|-----|---------------------------------------------------------------------|------------------------------------|-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|-----------------|
|     |                                                                     |                                    | Bemærkning: Mødet er ved at blive planlagt.                                                                                                                                               |                 |
| 43. | Bent Lohmann,<br>Hans-Henrik T.<br>Ohlsen og Kren<br>Nielsen        | Budget 2027                        | Lokaludvalget bemyndigede Bent Lohmann, Kren Nielsen og Hans-Henrik T. Ohlsen til at beslutte ønsker til Budget 2027 på Klima-, Miljø- og Teknikudvalgets område.                         | 15. januar 2026 |
| 44. | Marietta Bonnet,<br>Hans-Henrik T.<br>Ohlsen og Sally<br>Mountfield | Julemarkeder                       | Lokaludvalget valgte Marietta Bonnet, Hans-Henrik T. Ohlsen og Sally Mountfield til at stå for dialog med Klima-, Miljø- og Teknikforvaltningen om vilkårene for julemarkeder i Indre By. | 15. januar 2026 |
| 45. |                                                                     | Lokaludvalgets<br>forretningsorden | Forslag til ændring i lokaludvalgets forretningsorden sættes på dagsorden for et møde i det nye lokaludvalg.                                                                              | 16. januar 2026 |